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Minnesanteckningar från styrgruppsmöte med 
Edsviken Vattensamverkan  
 
Tid: 2023-05-05, 09:00–12:00 Plats: Mörby centrum, Danderyds kommuns mötespark 
(plan 5), rum Västerskär. 
 
Närvarande styrgrupp:  
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 
Per Gibson, Sollentuna (ersättare) 
Victoria Johansson, Solna (ledamot) 
Robert Nibelius, Danderyd (ledamot) 
Märtha A. Lilliestråle, Danderyd (ersättare) 
Maria Antonsson, SVOA (ledamot) 
Sofia Buhrgard, Sundbyberg (ledamot) 
Tony Haddad, Järfälla (ledamot) 
 
*Frånvarande från styrgruppen: 
Anna-Lena Hammarin, Sundbyberg (ersättare)  
Mikael Jämtsved, Järfälla (ersättare) 
Hélène Sevastik, Solna (ersättare) 
Ej beslutat, SVOA (ersättare) 
 

 

Närvarande från arbetsgrupp: 
Gunnar Andersson Wargert, Danderyd (på länk) 
Fredrik Erlandsson, SVOA  
Towe Holmborn, Sollentuna  
Linda Svensson, resurs för Sollentuna 
Babette Marklund, Järfälla (på länk) 
Marie Amid, Solna 

 
Övriga: 
Cinthia Tiberi Ljungqvist, Länsstyrelsen (på länk) 

  Representant från TF på Danderyds kommun 

*Frånvarande från arbetsgruppen:  
Marit Lundell, Sundbyberg 
Sophie Jutterström, Sundbyberg  
Jonas Brander, SEOM 

1) Presentation av deltagare 
Vi hälsar alla nya representanter välkomna till Edsviken vattensamverkan. 

2) Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes. 

3) Val av justeringsperson (justering sker via mail) 
Tony Haddad valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker via e-
post. Sekreterare är Linda Svensson. 

4) Föregående minnesanteckningar 
Föregående minnesanteckningar (2023-02-20) godkändes och lades till 
handlingarna. 

5) Status på samarbetsavtal för bottenbehandling 
Solna och Sollentuna har tagit beslut om samarbetsavtal och skickat dessa till 
Sollentuna för administration.  
Danderyd ska vara beslutat, behöver kollas upp vart det hamnat.  
SVOA, behöver ta beslut om LÅP:et först. Eventuellt kan man signera avtalet redan 
nu och hänvisa till att LÅP:et tas senare. De återkommer med besked.  

6) Resultat för sedimentundersökningen 
Towe gick igenom huvuddragen i det utkast till rapport som kommit. Rapporten är 
försenad pga. sjukdom hos konsulten. Hellre att den konsult som påbörjat jobbet får 
avsluta än att låta en ny arbeta med detta. Utkastet beslutas skickas ut till berörda 
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kommuners tjänstemän och ska anses som arbetsmaterial fram till att slutrapporten 
är färdig.  

7) Genomgång av aktiviteter i VP för 2023 
- Miljöövervakningsprogrammet 

- Pågår enligt VP. Kontrollprogrammet kan och ska förlängas för år 
2024. Konsult kommer meddelas detta inom kort. 

- Delprojekt  
- Fortsätta förberedelserna inför bottenbehandling. Avtal saknas för 

vissa kommuner. Se punkt 5 i anteckningarna. 
- Kommunikation och hemsida 

- Skräp plockar event planeras genomföras med rena botten. Dykare 
som plockar upp skräp från botten. 16 september är bokad med 
dykarna. Det är också den internationella Clean up dagen. Vart är 
ännu inte bestämt utan dykarna skulle reka nu under våren och 
återkomma med förslag på platser. Eventet ska spridas till media som 
samordnas genom Sollentuna kommun.  

- Kommunikation aktiviteter och sociala medier: Under 
världsvattendagen och biltvättarhelgen har Sollentuna varit aktiva 
med att spraya brunnar med budskapet här börjar Edsviken! FB med 
länk till Edsviken vattensamverkans sida och möts då av filmen 
Många bäckar små. Osäkert om det gjorts något i de andra 
kommunerna. 

- Uppdaterat hemsidan med styrgruppens mejladresser och namn samt 
partitillhörighet.  

- QR kodpromenad- skyltarna ska inspekteras av respektive kommun 
och sedan kommer texterna att ses över och eventuellt förnyas. Detta 
arbete pågår. Statistik för hur välbesökta respektive skylt är finns att 
tillgå i protokollet från styrgruppsmötet i december. 

- Studieresor, utbildning, möten. 
- Båtturen är bokad till den 12 juni. 12 st har tackat Ja i dagsläget. Vi 

ses på marina läroverkets brygga som förra gången och ska sedan 
möta upp Calluna som genomför sin provtagning samma dag för att 
se hur det går till. Lunch serveras ombord.  

- Få inspiration från andra vattenvårdsförbund- Tyresöåns 
vattenvårdsförbund ska kontakt tas med. Maria Antonsson sitter med 
i den styrelsen också och har fått veta att de tycker att det skulle vara 
roligt med samverkan och att vi kanske kan hitta gemensamma 
beröringspunkter. Ex diskutera varför vi i Edsviken inte är ett 
vattenvårdsförbund, rent organisatoriskt kan vara intressant att 
diskutera. Hur jobbar de med olika frågor som miljögifter och 
hyrdromorf?  

- Administration 
- Den pågår och sköts enligt plan.  

8) Aktuellt från kommunerna 
 
Danderyd 
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- Ansökt om att genomföra 
dagvattenutredning/skyfallsutredning/klimatanpassningåtgärder kring 
Nora området. Dagvattenlösningar diskuteras då också för E18, 
Trafikverket ska vara involverade.  

- LÅP Lilla värtan ska slutrapporteras 31 maj.  
 
Järfälla 

- Fortsätter arbetet med kommunövergripande vattenutredningar (rening 
av dagvatten, översvämningsåtgärder, groddjur m fl) 

- Översyn av strukturplanen för Barkarbystaden 
 

Stockholm 
- Prioriteringsarbete på dagvattensidan pågår. Mycket prioriterat i det som 

leds till Edsviken.  
- Fällning Lilla Värtan diskuteras. Fråga är om det är värt det, men ser att 

det skulle vara positivt för Edsviken då de har stort utbyte med varandra.  
- Finns i budget att genomföra en fällning i Edsviken.  
- I Järvadagvattentunnel har man genomfört flödesmätningar och 

genomfört nya uträkningar som visar på lägre påverkansgrad än vad man 
tidigare trodde.  

Sollentuna 
- Edsbergsparken, projekterar dagvattendammar där. Försenat pga. för 

höga kostnader, spontning har blivit dyrt. Ny upphandling kommer 
genomföras under våren. Arbetet ska starta vintern/våren 23/24.  

- Sanering av föroreningar på äldre båtuppläggningsplantser, segeludden 
och vallen, planeras. Håller på att avgränsa området just nu. Planen är att 
sanera år 2023/2024.  

- Nya avtal för arrende på bryggor kommunen mark har tagits fram. Nya 
hårda miljökrav. Klubbarna måste exempelvis kunna bevisa att de 
genomfört mätningar av båtbottnar. 

- Arbetsgrupp inom kommunen finns som jobbar med att ta fram nya avtal 
för båtuppläggningsytor på kommunens mark. Nya krav ska ställas. 
Områdena ska på sikt saneras, ansvarsdelen behöver utredas.  

Sundbyberg  
- Inget att rapportera. 

Solna 
- Bäverförvaltningsplan för Igelbäcken som är på gång att tas fram. Planen 

är tänkt att möta konflikter mellan naturen och mänskliga aktiviteter.  
 

9) Övriga frågor 
Inga inkomna 
 

10) Nästkommande möten 
Nästkommande möte: 28 sept 09:00-12:00 hålls i Solna. 

 

11) Mötet avslutas 
Mötet förklarades avslutat.  


